
   
 Poděkování Městskému zastupitelstvu v Chebu za 

přidělený grant Základní organizaci Včelařů Cheb z.s. 
 

 

Základní organizace Včelařů Cheb z.s. děkuje městskému zastupitelstvu za přidělený grant. 

Stejně jako v minulých létech, byl využit na podporu zlepšování zdravotního stavu včelstev a 

plemenářskou činnost – rozmnožování nových výkonnějších včelstev. V současné době na 

teritoriu naší základní organizace včelaří 111 řádných členů a 40 neorganizovaných členů. 

Včelaříme na 173 stanovištích, a co je hlavní, zvyšuje se počet včelstev, máme jich 1304. 

 

Často dostávám otázku, jaký med je nejlepší. Mnoho laiků, nevčelařů si myslí „tmavý lesní“. 

Mezi včelaři je tento med nazýván medovicový. Je zajímavé, jak o medovicovém medu 

smýšleli, co se o něm můžeme dočíst, ve starých včelařských knihách, od našich předků. 

„ Medovice, skoro všechna je barvy tmavé a vůně špatné. Medovicový med, na medové 

pečivo jakžtakž se hodí, ale na stůl nikdy přijíti nesmí. Ani tehdy je-li s jiným smíšen. 

Medovice dává med méně cenný, neboť obsahuje mnoho dextrinu, čímž se liší podstatně od 

nektaru.“ ( František Vohnout, Včelařova čítanka , 1925). 

 

Jaká jsou tedy kritéria hodnocení medu. 

Pokud se nechcete řídit módou a kupovat jen ten „tmavý lesní“ můžete si vybírat z pestré 

škály vůní, chutí, barev a konzistence. Než v obchodě (pokud to není specializovaný 

včelařský obchod) uspějete ovšem spíše přímo u včelaře. Můžete tak ochutnat med lipový, 

pampeliškový, z ovocných stromů, vrb, malin, ostružin, jetele nebo ještě častěji různé místní 

směsi, typické pro danou lokalitu a roční období. Proto je dobré navštívit svého včelaře, na 

jeho včelnici a porozhlédnout se po okolí. Buďte si jisti, že vás, ze svého včelího království, 

nevyžene. A o včelaření a o medu, se od něj, dovíte mnoho dalšího zajímavého. 

 

 

 za ZO Včelařů Cheb z.s., RSDr. Jan Votruba, předseda 

 


